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Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 22. oktober 2024 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – mødeslut kl. 20.50 

 

MR-medlemmer til stede:  

Bente Kongerslev, Eva Plambeck Olsen, Iben Andersen, Jane Thyrring Stouenberg, Toril Steffensen, 

Pernille Østrem, Thomas Høg Nørager 

MR-medlemmer afbud:  

Laura Månsson (orlov), Jacobo Ramirez Nuñez, Ole Hansen, Anne-Lise Hermansen, Charlotte Bak 

Øvrige til stede:  

Stine Borbye Edelvang (medarbejderrepræsentant), Sussie Lundberg, Alejandra Mendez, Rasmus 

Underbjerg Pinnerup (kordegn, referent) 

 

Punkter til beslutning 

 

1. Valg af ordstyrer (jf. forretningsordenens § 4, stk. 3). v/ Iben 

Toril blev valgt som ordstyrer. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Dagsordenen blev godkendt. Formanden bemærkede, at det sædvanlige kirkesnak-punkt 

var udgået for at få bedre tid til at behandle budgettet. 

 

3. Kan referat fra MR-møde den 10. september godkendes? (Bilag 3.1) 

Referatet blev godkendt. 

 

4. Godkendelse af revisionsprotokollat for 2023. v/ Eva (Bilag 4.1, 4.2) 

Efter en kort gennemgang fra kassereren godkendte og underskrev menighedsrådet 

revisionsprotokollatet for 2023. 

 

5. Budget 2025. v/ Eva og Iben (Bilag 5.1, 5.2) 

Iben gennemgik overordnet sognets økonomi og svarede sammen med Eva på forskellige 

spørgsmål.  

 

Toril havde stillet forslag om, at MR opjusterede honorarer til formand, kontaktperson, 

kirkeværge og kasserer med den begrundelse, at honorarerne har været urørte længe, 

medens arbejdsbyrden kun er tiltaget. P.t. får formanden 3.000 kr./md., medens 

kontaktperson, kasserer og kirkeværge hver får 2.000 kr./md. (skattepligtigt). Forslaget 

indebærer at hæve hvert honorar med 1.000 kr./md., så formanden fremover får 4.000 

kr./md., kontaktperson, kasserer og kirkeværge 3.000 kr./md. Forslaget blev enstemmigt 

vedtaget. 
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Derefter behandlede og godkendte MR det endelige budget som afleveret d. 17. oktober 

2024 kl. 11.52. 

 

6. Religionernes Folkemøde. (Bilag 6.1) 

Vi har via provstiet modtaget en invitation fra Nik Bredholt, sekretariatsleder for Religion & 

Samfund, til at deltage ved et arrangement kaldet ”Religionernes Folkemøde Nørrebro-

Nordvest” lørdag d. 23. november i Nørrebrohallen. Menighedsrådet drøftede forskellige 

muligheder for at deltage, og hvad der forventedes af en deltagelse. MR vurderede, at 

kirkens ressourcer i år er bundet meget op i den umiddelbart følgende jubilæumsfejring, 

således det ville blive for presset at arrangere en egen stand på mødet i år, men at vi gerne 

vil deltage næste år, når vi har flere ledige ressourcer og også et lidt klarere indtryk af, hvad 

arrangementet er for en størrelse. Iben skriver til Nik Bredholt med diverse opklarende 

spørgsmål. 

 

7. Forslag om Kirke Care-oplæg af Marina Willems. v/ Bente & Pernille 

Marina Willems har tilbudt at komme en søndag efter højmessen og holde et kort oplæg 

om Kirke Care Nørrebro. Stine har clearet med hende og kalenderen, at det kan foregå 

søndag d. 16. marts, og MR tilsluttede sig denne dato. Bente berettede om yderligere 

planlagte tiltag for at udbrede kendskabet til Kirke Care. 

 

8. Kan nye vedtægter for Kirke Care Nørrebro tiltrædes? (Bilag 8.1, 8.2, 8.3) 

Kirke Care Nørrebro har fået nye vedtægter, der omlægger foreningen fra en selvstændig 

forening (med menighedsråd som medlemmer) til et sognesamarbejde efter 

menighedsrådslovens § 42. Vedtægter er blevet tilsendt de deltagende menigheder til 

behandling. Menighedsrådet valgte at bakke op om de nye vedtægter og bede Iben 

underskrive dem. 

 

Punkter til orientering 

 

9. Nyt fra Provstiudvalget. (Bilag 9.1) 

Bente havde ikke kunnet ikke deltage i mødet, men supplerede det udsendte referat med, 

at der kommer et provstiseminar for nyvalgte menighedsråd – efter alt at dømme i januar. 

 

Pernille havde deltaget i provstiudvalgsmødet på ét punkt for at tale om 2. pinsedags-

gudstjenesten. Det var en stor succes i foråret, hvor det blev holdt på Kaffesalonens 

pontoner på søerne. Planen er at holde det på Den Røde Plads i 2025. Pernille har foreslået, 

at der ansættes en koordinator til at planlægge og arrangere, og det er der blevet bevilget 

midler til. Sognets præster kan dog ikke deltage i 2025. 

 

10. Opdatering på forsikringssagen. v/ Iben og Eva 

Der er kommet en afgørelse i sagen om forsikringsmidler efter den uventet store 

tagudskiftning i 2021–2022. Iben orienterede om sagens videre gang. 
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11. Jubilæet: Hvor langt er vi? v/ Toril, Pernille og Thomas 

Toril har stort set alt materiale til jubilæumsskriftet klar til layouteren; der udestår enkelte 

billeder. Toril efterlyser en korrekturlæser og overvejer at købe korrekturlæsning. 

Stine oplyser, at der er udsendt invitationer til jubilæumsgudstjenesten til ca. 500 

mennesker, organisationer, naboer, butikker, menigheder, spejdere osv. Af invitationerne 

fremgår det, at man skal tilmelde sig for at være sikker på en plads. 

Vi har inviteret kirkeministeren og kulturborgmesteren i Københavns Kommune.  

Vi har modtaget afbud fra kongehuset. 

Musik og salmer er planlagt. 

Efter gudstjenesten er der arrangeret en reception i et stort telt på kirkepladsen, hvor folk 

får boblevand og der bliver sang m.m. 

Efterfølgende afholdes der koncert i kirken kl. 14. 

 

12. Kontaktpersonen orienterer. v/ Iben 

Det årlige medarbejdermøde blev afholdt d. 2. oktober, hvor Stine blev valgt som ny 

medarbejderrepræsentant. Samme dag blev der også afholdt MUS-samtaler for de 

medarbejdere, der havde ønsket det. Der blev diskuteret forskellige måder, hvorpå man 

kunne fremtidssikre arbejdsforholdene for de ansatte, bl.a. spørgsmål om elektrisk katafalk 

(kistevogn) og ringeanlæg. 

 

13. Kirkeværgen orienterer. v/ Eva 

 

Pulpiturgulv 2024 

Torsdag d. 24. november begynder afdækningen af kirken ifm. den kommende måneds 

arbejde på pulpiturgulvet, der skal afhjælpe dets tendens til at knirke og støje. I den 

forbindelse holdes der byggemøder hver tirsdag kl. 11 med deltagelse af kirketjenere, Stine, 

Eva m.fl. Arbejdet forventes afsluttet inden Bach Friday d. 29. november. I perioden 

henlægges kirkens aktiviteter til Karmel, hvor der også holdes gudstjenester i festsalen. 

 

Anlæg 2025 

I 2025 følger et større anlægsprojekt, idet vi skal have nyt varmeanlæg og nyt gulv (af 

ølandssten) i kirken. Vi har fået midler til projektet bevilget, men vi får dem udbetalt i 

månedlige rater fra januar 2025. De nærmere specifikationer for projektet skal godkendes i 

provsti, stift og Nationalmuseet. Selve arbejdet forventes påbegyndt i sidste halvdel af 2025, 

i hvilken forbindelse kirken må lukkes i ca. et halvt års tid. Også i den forbindelse kommer 

der byggemøder løbende. 

 

Der vil i den kommende tid efter kirketjenernes ønske blive lavet mindre tømrerarbejder i 

festsalen og tilstødende lokaler, som kan smidiggøre den daglige brug af lokalerne. 
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14. Menighedsrådsvalget. v/ Iben 

Der er blevet valgt 10 medlemmer til det kommende menighedsråd. Derfor vil vi gerne 

ansøge om at holde et udfyldningsvalg i det tidlige forår. Iben sender ansøgning ad 

tjenestevejen (gennem provsti, stift osv.). 

 

15. Aktiviteter. v/ præsterne 

I morgen, onsdag d. 23. oktober, afholdes Kim Larsen-koncertgudstjeneste, hvor man bl.a. 

kan se vores nyvalgte MR-medlem Kristoffer optræde. 

Fra og med på søndag og godt en måned frem holdes gudstjenesterne i festsalen. 

Kirkens bas-sanger Victor har dog arrangeret en koncert, der afholdes i et delvist afdækket 

kirkerum nu på mandag d. 28. oktober kl. 18.30. 

Søndag d. 3. november holdes allehelgensgudstjeneste, hvor der oplæses navne på og 

tændes lys for folk, der i det seneste års er blevet bisat fra kirken eller af kirkens præster. 

Har man nogen tilføjelser, kan man skrive til præsterne eller kordegnen. 

Lørdag d. 14. december løber årets julebasar af stablen, og man er meget velkommen til at 

donere strik og andet. 

Lucia-gudstjenesten er i år rykket frem til d. 11. december for ikke at kollidere med 

julebasaren. Der deltager æsler og minikor. 

 

16. Evt. 

Thomas og Stine bringer bud om en ny ældreklub på Nørrebro, der indbyder til et 

arrangement d. 28. oktober 13-14.30 i festsalen på Nørrebro Vænge 1, hvor alle over 65 kan 

komme og få smørrebrød. 

 

Mødet afsluttedes kl. 20.50. 

 

Kommende FU-møder i resten af 2024: 

6/11 

 

Kommende MR-møder i resten af 2024: 

21/11 


